



## Skælskør Lokalforsamling Mødereferat nr. 1 2016 - 2017

<b>Data om mødet:</b> <b>Dato:</b> Mandag den 20. juni 2016 <b>Tid:</b> 19.00 – 21.00 <b>Sted:</b> Skælskør Bibliotek lokale 1	<b>Mødedeltagere:</b> Steen Andresen (SA) – mødeleder Roland Ipsen (RI) Anne Rygaard (AR) Lars Ellegaard (LE) Lene Wibroe (LW) Henri Nielsen (HN) Erik Simonsen (ES) Lotte Hansen (LH) Hans Henning Larsen (HHL) Tina Sørensen (TS) - referent  <b>Afbud:</b> Susanne Onstrup (SO)
---	---

	<b>Borgermøde 19.00 – 19.30</b>  HHL: Har fået borgerhenvendelser vedr. tung trafik til og fra Bähncke, som må forventes at tiltage i forbindelse med udbygningen. Beboerne i området klager over støjgener, når lastbilerne forcerer chikanerne på Kobækvej. Grundejerforeningerne i området opfordres til at formulere en bekymrings-skrivelse, som Lokalforsamlingen kan støtte op om. SA tager sagen med til næste møde i Bymidtegruppen.	
1	<b>Nyt fra formanden:</b> <ul style="list-style-type: none"><li>Trafiksikkerhedsplanen er vedtaget. Med hensyn til krydset Næstved Landevej/Stignæs Landevej er der valgt en løsning med "bedre skiltning og beskæring". Ifølge "Cykelstiplanen" er der først prioriteret en cykelsti på Rennebjergvej i årene 2023 – 2025, og det er under forudsætning af, at der afsættes midler til cykelstier i budgettet. Med hensyn til tung trafik gennem Eggeslevmagle planlægges omfartsvej nord om Skælskør Nor. Svarene kan ses på kommunens hjemmeside <a href="http://polweb.nethotel.dk/Produkt/PolWeb/default.asp?p=slagelse&amp;page=document&amp;docId=108676&amp;itemId=108688&amp;attachm entId=108690">http://polweb.nethotel.dk/Produkt/PolWeb/default.asp?p=slagelse&amp;page=document&amp;docId=108676&amp;itemId=108688&amp;attachm entId=108690</a> SA formulerer et udkast til modsvar til kommunen.</li><li>Bymidtegruppen har afholdt møde. Der henvises til det fremsendte referat.</li><li>Det blev drøftet, hvordan vi opnår samme beføjelser og indhenter samme informationer, som man gør i Bymidtegruppen. Det kunne fx være ved at invitere embedsmænd o.a. med til vore møder.</li></ul>	SA

	<p>SA forelægger på næste Bymidtegruppemøde, at vi gerne vil have Ole Drost og Henrik Brodersen til at komme og orientere os i Lokalrådet om arbejdet i Bymidtegruppen</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• SA inviterer Troels Brandt til at komme og fortælle om LAG'en.</li> <li>• Information om Landliv Slagelse (LSK). Der henvises til vedhæftede vedtægter for LSK samt til dokumentet "Formål, præciseret", der også er vedhæftet mødeindkaldelsen</li> <li>• SA informerede bl.a. om Tilskudsbasen. Der henvises til bilag</li> <li>• Alle bilag bedes sendt i PDF-version til TS</li> </ul>	
2	<p><b>Folkemødet den 10. september</b></p> <p>Bertel Haarder har takket ja til invitationen. Vi afventer Bertel Haarders tilbagemelding mht. tidspunkt, før vi planlægger start- og sluttidspunkt for folkemødet. "Kulturens vilkår i yderområderne" er overskriften for Haarders besøg.</p> <p>Forslag til folkemødet:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• "omvendt" paneldiskussion, hvor politikerne stiller spørgsmål og borgerne svarer</li> <li>• café-koncept, fx 3 emner en halv time, derefter 3 nye emner</li> <li>• fx 2 politikere og 1 moderator pr. gruppe med debat og med mulighed for at stille spørgsmål og kommentere fra tilhørerne</li> <li>• forplejning fra det lokale erhvervsliv</li> <li>• inddrage fællessang</li> <li>• bør hedde "Skælskør-møde" i stedet for "Folkemøde"</li> <li>• udvælge 3 – 4 steder, politikerne kan besøge</li> <li>• forskellige udvalgs-boder - fx kultur, erhvervsliv, ældreområdet, trafik osv.</li> <li>• at lade Bertel Haarder indlede mødet som inspirator</li> <li>• mulighed for at køre en tur i Pariser-bussen</li> </ul> <p>Arbejdsgruppen består af SA, TS, LW, ES, LH, LE, RI. LW rundsender en doodle og foreslår, at vi afholder mødet på Skjælskør V :)</p>	SA
3	<p>Status på arbejdet i udvalgene:</p> <p>a) <b>Rådhusudvalg</b> (SA/AR/RI)</p> <p>b) <b>Kystsikring i Skælskør indre by</b> (SA/AR)</p> <p>c) <b>Grønne områder</b> (SA)</p> <p>d) <b>Plejhjemsgruppen</b> (SA/AR)</p> <p>Alle ovennævnte punkter er kommenteret i medsendte bilag. Desuden henvises til det fremsendte referat af møde i Bymidtegruppen.</p> <p>e) <b>Flygtninge i Slagelse Kommune</b> (AR/LW) Flygtningene i Skælskør føler sig godt modtaget. Tøjindsamlingen, som var sat i værk vha. facebook, og som havde til huse i Sognegården, var en stor succes.</p> <p>f) <b>Færdiggørelse af cykelstier</b> (LW, RI, TS) Intet nyt. Der henvises til det anførte vedrørende reaktion på Trafiksikkerhedsplanen.</p> <p>g) <b>Guldagergaards Venner</b> (SA) Intet nyt.</p> <p>h) <b>"Munkestien" og p-pladsen foran Postgården</b> (RI, SO)</p>	

	Intet nyt.	
4	<b>Tilfredshedsundersøgelse fra politiet</b> Lokalrådet afventer, hvad der sker i sagen.	HHL
5	<b>Abdis OL-deltagelse</b> Skælskørs dygtige idrætsudøvere (ud over Abdi, der har kvalificeret sig til OL har Skælskør nu også fået en verdensmester i badminton) bør hædres af Lokalrådet på én eller anden måde. Vi tager punktet med på næste møde.	LW
6	<b>Nyt fra kassereren</b> Intet nyt, da kassereren har meldt afbud.	SO
7	<b>Eventuelt</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• "Vikar" for sekretæren i forbindelse med augustmødet (TS). SO vælges in absentia.</li> <li>• Forplejning ved augustmødet. ES melder sig frivilligt.</li> </ul>	